
 

 

Omgevingstafel Grijpskerk 13 juni 2024  

Agenda  
1. Welkom  
2. Bespreking van het plan voor aanvullende monitoring 
3. Afsprakenkader en vervolg omgevingstraject 
4. Actiepunten 
 

1. Welkom  
Dit zou oorspronkelijk de laatste omgevingstafel van deze fase zijn, maar er komt nog 
een stuurgroepbijeenkomst in de zomer om over het monitoringsplan te besluiten en 
daarna nog minstens één bijeenkomst van de omgevingstafel om het proces te 
evalueren.  
 
Vanavond bespreken we het monitoringsplan. Er wordt gevraagd of het monitoringsplan 
in de beleving van de bewoners een maatregel is die hen meer inzicht biedt in de 
problemen die in een eerdere fase werden gedefinieerd. Daarna volgt een bespreking 
van het afsprakenkader en de volgende fase van het omgevingstraject, waarbij ook om 
input van de bewoners wordt gevraagd. 

2. Bespreking van het plan voor aanvullende monitoring 
 

• Het Ministerie van EZK licht de bestaande monitoring toe. De 
begeleidingscommissie (met daarin experts van TU Delft, TNO en het Holland 
Innovation Team) heeft vastgesteld dat het voldoet aan de wettelijke eisen voor 
monitoring.  

 
• De werkgroep heeft gewerkt aan een plan voor aanvullende monitoring. Dit plan 

is opgesteld in overleg met de begeleidingscommissie en de omgevingstafels 
opgesteld door de werkgroep. Deze avond is de vraag of het plan de bewoners 
meer inzicht biedt. 
 

 
Discussiepunten en vragen 

 
Wanneer beginnen we met monitoring? 
Dit ligt bij de stuurgroep. Vandaag bespreken we het plan zoals het er nu ligt. Daarop 
vragen we jullie feedback. Als het aan de verwachtingen voldoet, kunnen we de kosten 
in gaan schatten. Het plan inclusief de kosten leggen we vervolgens voor aan de 
stuurgroep om te besluiten over uitvoering. Bij groen licht begint de uitvoering van het 
plan. 
 
Wordt er rekening gehouden met het hele gebied en lokale variaties? 
De metingen zijn lokaal. Daarom is het van belang om de meetinstrumenten op 
verschillende locaties te installeren en daarbij rekening te houden met verschillende 
soorten ondergrond. Om een algemeen beeld te krijgen, zetten we daarnaast InSAR in. 
Dit is een techniek die grondbewegingen met behulp van radarbeelden in kaart brengt. 
 



 

 

Waar komen de meetinstrumenten te staan? 
Begeleid door experts van de begeleidingscommissie (en een bodemexpert van de 
Rijksuniversiteit Groningen) hebben we een aantal plekken gevonden die vanwege de 
bodemsamenstelling interessant zijn. Van belang is om verschillende soorten 
ondergrond in het plan te betrekken, zodat we meer informatie verzamelen.  
 
Het bepalen van de precieze gebouwen waar de meetinstrumenten komen te hangen is 
nog niet gebeurd. Gemeente Westerkwartier heeft al gekeken naar eventueel geschikte 
gemeenteobjecten. 
 
Is er rekening gehouden met breuklijnen in het gebied?  
We proberen de meetinstrumenten aan beide kanten van breuklijnen te plaatsen.   
 
Is er al bekend welke partijen het monitoringsplan gaan uitvoeren?  
Dit is nog niet definitief bepaald. Wel hebben op dit moment contact met TU Delft en 
TNO. Staatstoezicht op de Mijnen (SodM) zal toezichthouder op de data zijn. De financiële 
verdeling is op dit moment nog niet bekend, maar de verwachting is wel dat NAM deel 
betaalt. NAM zal zelf geen analyse doen. Wel meet NAM regulier de druk in de putten, 
en houdt het de winningshoeveelheden bij. SodM controleert dit. 
 
Conclusie 
Over het algemeen is het oordeel dat het plan er goed uitziet, met wat aanpassingen, en 
dat de onafhankelijkheid geborgd is. Belangrijk is dat ook aan de andere kant van de 
breuklijn in het veld (in het noordwesten) een meetpunt komt. De werkgroep neemt dit 
mee. 
 

3. Afsprakenkader en vervolg omgevingstraject 
De voorzitter bespreekt het afsluiten van de huidige fase van het omgevingstraject en 
het opstellen van een afsluitend document dat het proces, de monitoring, en 
vervolgstappen beschrijft. Er moet worden nagedacht over het vormgeven van de 
volgende fase, waarin het plan voor aanvullende monitoring uitgevoerd zal worden en 
het gesprek over een investeringsagenda moet/kan worden begonnen (in ieder geval in 
Norg). 
 
Een bewoner merkt op dat de lusten en lasten missen, specifiek schade. De voorzitter 
reageert dat schadeafhandeling geen onderdeel is van het omgevingstraject. Dit ligt bij 
het IMG. Wel is het goed om een passage over schade op te nemen in het document, 
ook om dit te verduidelijken.  
 
De omgevingstafel benadrukt de noodzaak van bewonersinteractie bij uitvoering van het 
monitoringsplan. De werkgroep geeft aan dat nog nagedacht moet worden over hoe dit 
vorm kan krijgen. 
 

4. Actiepunten 
- Opname van passage over schadeafhandeling in het afsluitende document 


